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Ötven éves a Vasipari
Bárhogyan is hívták éppen � ktsz-nek, szövetkezetnek,

vagy részvénytársaságnak �  mi  szarvasiak mindig csak
Vasiparinak neveztük, nevezzük. Az üzem idén ünnepli
fennállásának 50. évfordulóját. Ebbõl az alkalomból az el-
múlt héten csütörtökön az Árpád Szálló dísztermében ün-
nepségre várták a cég hazai és külföldi kereskedelmi part-
nereit, valamint a városi és megyei vezetõket, pénteken
pedig egy bensõséges ünnepség keretében az üzem törzs-
gárda tagjait köszöntötték a Vasipari ebédlõjében.

 �Ünnepelni jöttünk ma itt
össze� � mondta Szakál János a
Vas- Fémipari Rt vezérigazgatója
azon a rendezvényen, melyet az
elmúlt hét csütörtökén tartottak
az Árpád Szállóban. Szakál Já-
nos vezérigazgató beszédének
elején méltatta annak a 18 szar-

vasi kisiparosnak a szerepét,
akik 1952 tavaszán úgy döntöt-
tek, hogy feladva önálló kisipa-
ros létüket, szövetkezetbe tö-
mörülnek, s ily módon létrehoz-
ták az akkor még Vas- Fémipari
Ktsz-nek nevezett üzemet. Mint
mondotta, az alapítók emlék-

mûve ma is ott áll a Vasipari ud-
varán, azon a helyen, ahol õk
18-an annak idején dolgozni
kezdtek. Az alapító tagok egyi-
ke, Vityaz Mihály jelen volt az
ünnepségen, s a vezérigazgató
ajándékkal köszöntötte õt.

A cég mai eredményeirõl szól-
va Szakál János aláhúzta, hogy a
jelenleg mintegy hatszáz embert
foglalkoztató Vasipari Rt a város
legnagyobb munkáltatói közé
tartozik. Az egykoron kisüzemi
módszerrel elõállított termé-
kektõl (melyekbõl kiállítást is
láthattunk az ünnepségen) mára
a világszínvonalú termékek
gyártásáig jutott el a cég. Mégpe-
dig azért, mert mint Szakál János
mondotta �rendkívüli dolgokra
képes hétköznapi emberek dol-
goznak itt ma is, ugyanúgy, mint
ötven évvel ezelõtt.�

Az ünnepi rendezvény részt-
vevõi néhány másodperces
néma csendben, felállva emlé-
keztek meg Székely Lászlóról,
aki annak idején villanyszerelõ-
ként kezdte, majd hosszú évti-
zedeken át vezette a Vasiparit, s
aki ezen a nevezetes évfordulón
sajnos már nem lehetett jelen.

Folytatás a 3. oldalon

 Erdõs Norbert országgyûlési
képviselõ a Szarvason található,
az egykori országközepet jelké-
pezõ � és az emlékezés eredeti
helyszinéül szánt � híres szélma-
lom kapcsán a kárpát-medencei

Esõverte emlékezés
Jégesõvel tarkított felhõszakadás zúdult vasárnap dél-

után Szarvasra, a trianoni emlékezést megelõzõ percek-
ben, így a forgatókönyv második verzióját követve az
Ótemplomban gyûltek össze az emlékezõk, ahol elõbb a
Himnusz és a Székely Himnusz csendült fel, majd Babák
Mihály polgármester köszöntötte a résztvevõket.

magyarság remélt eljövendõ
nyelvi, szellemi, kulturális és
gazdasági egységérõl szólt. Ezt
követõen Csasztvanné Vass Edit
éneke és Búzás Tünde szavalata
után az emlékezés szónoka,

Lezsák Sándor a �Hogyan
történhetett?�, s a �Mit le-
het tenni?� kérdésekre ke-
reste a választ beszédében.
Adatokkal igazoltan állí-
totta, hogy a magyarokat
súlyosabb büntetés érte a
trianoni döntés nyomán,
mint a németeket, s az
okokat egészen a török
hódoltság idejéig visszate-
kintve taglalta, megemlít-
ve, hogy a nemzettestvé-
rek kisebbségi jogaikért
küzdõk a mai napig bélye-
get kapnak küzdelmükért.

Folytatás a 3. oldalon

Rendkívûli testületi ülést tar-
tottak kedden délután Szarvas
város képviselõi, mely ülést � a
rendkívûli ülésektõl eltérõen �
a Szarvasi Kábeltelevízió is köz-
vetített. A teremben lévõ soka-
ság is szokatlannak volt mond-
ható, mint kiderült, az egészség-
ügy dolgozói nem véletlenül töl-
tötték meg az ülésterem közön-
ségnek fenntartott részét.

Elõbb azonban a volt
lovaspálya értékesítésérõl tár-
gyaltak a képvsielõk, amirõl
már az elõzõ, rendes ülés zárt
részében is volt szó, s most is-
mét megfogalmazódott � dr. De-
meter László képviselõ által leg-
markánsabban �, hogy kétségek
merültek fel az ott megvalósított
beruházás körülményeit és foly-
tatását illetõen. A tárgyalás során
bebizonyosodott, hogy a vállal-
kozó teljesítette � számlával
igazoltan � a bérleti szerzõdés-
bõl adódó kötelezettségeit, s
joggal kéri a terület megvásárlá-
sát, amihez  a képviselõk végül
hozzájárultak. A beruházó,
Bencsik Mihály kérdésekre vála-
szolva elmondta, hogy a terület-
re már nem negyven, hanem het-
ven millió is be van építev, s a
tervezett augusztusi nyitáshoz
bankkölcsönre, emiatt pedig a
tulajdonjogra van szüksége.
Furcsállotta ugyanakkor a vele
kapcsolatban megfogalmazott
�aggályokat�, melyeket egyúttal
vissza is utasított. Dr. Bagi Lász-
ló, mintegy válaszul azt mondta
el, hogy a vállalkozó szempont-
jából valóban nagy macerának
mondható, ami történt � a helyé-
ben kirázna a hideg, mondta �,
de a testület tagjait a vagyonfél-
tés, a vagyonnal való meggon-
dolt gazdálkodás vezette, remé-
nyét fejezte ki, hogy a felépülõ
létesítmény mindenki megelége-
désére, megnyugvására szolgál
majd.

Tévés rendkívûli
A következõ napirend a váro-

si egészségügyi ellátásról szólt,
amit szintétn tárgyaltak már a
képviselõk az elmúlt soros ülé-
sen, akkor éppen azzal a javas-
lattal halasztották el, hogy az
érintettek bevonásával,
rendkívûli ülésen vitassák meg
újra az elõterejsztést. A beveze-
tõbõl kiderült, hogy a háziorvos-
ok, dr. Bnece Sándor képviselõ
által kezdeményezték � miután
a törvényi feltételei tisztázódtak
� rendelõik megvásárlását,
ugyanakkor a szakorvosi ellátás
funkcionális privatizációjával
kapcsolatban is vannak elképze-
lések a közeljövõre. A beszélge-
tés során többször elhangzott,
hogy az érintettek véleményé-
nek megismerése vezette a testü-
letet, amikor rendkívûli ülésen
újra napirendre tûzte a témát.
Az érintettek véleménye csak
lassan bontakozott ki, de azért
kiderült, hogy a háziorvosok és
fogorvosok fenntartják rendelõ-
ik megvásárlásának szándékát,
a szakorvosok az átlaluk alapí-
tott közhasznú társasági formá-
ban tudnák elképzelni a mûköd-
tetést, míg a jelenleg közalkal-
mazott egészségügyi dolgozók
némi aggodalommal tekintenek
a várható változások elé. A
hosszú beszélgetés után döntés
egyelõre nem született, a soros
testületi ülésre újabb elõterjesz-
tés készül a témában.

Született viszont arról döntés,
hogy a radiológiai laboratórium
kialakításához, a pályázaton el-
nyert pénz mellé hét millió forin-
tot biztosít a testület, melynek
forrása a korábban eladott, volt
lovaspálya ingatlan vételárának
egy része. Ugyancsak támogatta
a testület a vizimentõk kérel-
mét, akik csónakmotor vásár-
láshoz kértek, s kaptak támoga-
tást a rendkívûli ülésen.

 T. L.

Bõdi János a részvénytársaság
igazgatója tájékoztatta lapunkat
arról, hogy a beruházás elsõ,
358 millió forint költségû üteme
a Vajda Péter Ginázium és Szak-
középiskola bõvítését és re-
konstrukcióját foglalja magá-
ban. A rekonstrukció és bõvítés
is két fázisban valósul meg, elsõ-
ként 9 új tantermet alalkítanak
ki az �A� épület Vajda Péter utcai
szárnyában, valamint bõvítik,
átalakítják a konyhát és az ebéd-
lõt.

A második fázis a Kljucsár
utca felõli új fõbejárat, az aula,
és fölötte a tanügyi és oktatási
helyiségek megépítését a
számítástechniakai bázis vala-
mint a jelenlegi tornaterembõl a
galériás könyvtár kialakítását
foglalja magában. A kivitelezõ
2002. szeptember 1-re vállalta a

A nyári szünetben
elkészül

A szerzõdés aláírásával és a munkaterület átadásával jú-
nius 5-én szerdán elindult Szarvas Város Önkormányzata
eddigi legnagyobb beruházása. Az állami céltámogatással
megvalósuló összesen 600 millió forint költségû építke-
zés elsõ ütemének megkezdéséhez vonult fel a kivitelezõ
Intergrál Rt., mely céget kétszakaszos közbeszerzési eljá-
rás keretében hét jelentkezõ közül választotta ki a város
képviselõ-testülete.

munkák befejezését. A beruhá-
zás mûszaki ellenõre a Thermál-
BER Kft.

A gimnázium igazgatója dr.
Kepenyes János elmondta, hogy
az elõzetes elképzelésekhez ké-
pest ugyan majd� két héttel ko-
rábban kellett kiüríteniük az is-
kolát, de egy �kampányterv�
végrehajtásával sikerült június
5-re átadniuk a munkaterületet.
Most a �B� épületben délelõtt és
délután is folyik az oktatás a
nyári szünet kezdetéig. A szóbe-
li érettségi a Bolza-kastélyban és
a TSF tanácskozó temében zaj-
lik.

K.Zs.

� Nem, egyáltalán nem tûn-
tem el, elsõsorban Budapesten
dolgozom,de számos térségbeli
rendezvényen is részt vehettem
� hiszen, ha hívnak és idõm en-
gedi igyekszem eleget tenni a
meghívásoknak �, az inkább
igaz lehet, hogy el vagyok vesz-
ve a sok feladat között. A parla-
menti és helyi képviselõség mel-
lett egyelõre még az MSZP me-
gyei irodáját is vezetem, van fel-
adat bõven, szinte a családom-
mal nem is találkozom.

� Volt már tagja a Parla-
mentnek, most milyen érzés
volt újra az Országházba be-
lépni?

� A Magyar Köztársaság tör-
vényhozásának tagja lenni, sem-
mihez nem hasonlítható, fel-
emelõ érzés, az volt korábban
is, az ma is. A környezet se sokat
változott, egy új elem a kupola-
csarnokban a korona, az is ott-

Végrehajtani a
kormányprogramot

Az elkövetkezõ hetekben a Szarvas és Vidéke olvasói az
új parlamenti ciklus képviselõivel készített interjúkat ol-
vashatják lapunkban, elsõként a Földesi Zoltánnal készí-
tett interjút. Az MSZP megyei listájáról mandátumot szer-
zett képviselõjével folytatott beszélgetést azzal kezdtük,
mintha az utóbbi idõben �eltûnt� volna.

honosnak tûnik már. Az újon-
nan megválasztott képviselõk
�bolyongásain� látom, hogy mi-
lyen nagy dolog is a helyisme-
ret, természetesen segítek az új
képviselõknek a tájékozódás-
ban. Érdekes az, hogy mindkét
ciklusomban kormánypárti
képvsielõ voltam...

� Az ellenzéki szerepet ki-
hagyta...

� No azért az ellenzéki politi-
zálásról is van fogalmam: a me-
gyei képviselõtestületben és
Szarvason is ezt �gyakoroltam�
az elmúlt idõszakban.

� Milyen parlamenti bizottsá-
goknak lett tagja?

� Két bizottságba javasolt a
frakcióm, így örömmel veszek
részt az Oktatási és Tudományos
Bizottság, valamint a
Fogalakoztatási és Munkaügyi
Bizottság munkájában a követ-
kezõ négy évben.

Folytatás a 3. oldalon

V. Amatõr fogathajtó bajnokság
Szarvas

2002. június 09.
Vásártér 9.30.

Programok:
� Akadályhajtás
� Vadászhajtás
� 4-es, 6-os fogatok bemutatója
� Csikós bemutató
� Pusztaötös bemutató
� �Kötöny-vezér kunjai� � harci bemutató

Mindenkit szeretettel vár a Szarvasi Lovas Klub Egyesület!

Dr. Kepenyes János gimnázium igazgató, Bõdi János az
Integrál Rt. igazgatója és Szabó Mihály a Thermal-BER

Kft. beruházási fõmérnöke

Szerkesztõségünk
telefonszáma:

312-284

Szakál János vezérigazgató


